
 
Protokół Nr  16/07 

z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 
w dniu  30 sierpnia  2007 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej 
 
 
Tematyka  Komisji:  

1. Otwarcie posiedzenia. 

2.  Funkcjonowanie kultury w mieście (Dom Kultury, Muzeum, Biblioteka). 
 Przedstawiają: Dyrektor Biblioteki, Dariusz Florek 
   Zastępca Burmistrza Miasta, Zbigniew Raczewski 
3. Sprawy różne. 

4. Zamknięcie posiedzenia. 

 
 
 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz. 17.00 „otworzył i prowadził” przewodniczący Komisji Edukacji – 
Janusz Turnik. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 
 Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie porządek posiedzenia, który 
przegłosowano za-4 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 2 

Funkcjonowanie Domu Kultury w mieście przedstawił Z-ca Burmistrza.  Sprzedaż możliwa po 
5 latach. Budynek zawiera dwa obiekty salowe, z czego jedna ma być kinową. Trzeci 
obiekt to centrum informacji turystycznej. Sale są ocieplone, ogrzewane, między salami 
przejścia nie ma, są przejścia zewnętrzne. Miejsce Domu Kultury zaopatrzone jest  w 
parkingi, dostępność gastronomii, obiekt jest monitorowany, zaopatrzony we wszystkie 
media. Termin ukończenia prac 15 marca 2008 r. Po ukończeniu obecnego zakresu prac 
będą odbywały się prace nad wykończeniem, akustyką ścian i sprzętem do komunikacji 
medialnej, kabiny tłumaczeń itp.  

Dyrektor Biblioteki – zapoznał ze stroną organizacyjną Domu Kultury. Funkcje kulturalne 
prowadzi biblioteka. Prowadzi też działalność w zakresie kultury masowej. Obecnie 
biblioteka prowadzi animację kultury – 1 osoba. Kultura masowa odbywa się także poza 
miastem. Ze względu na braki kadrowe istotne jest powołanie nowej instytucji. Nie mogą 
być instytucje, które nie współdziałają ze sobą. Rozważano pomysł wykorzystania 
istniejących animatorów kultury działających w MDK. Chcemy przenieść dział związany 
ze sferą masową, zespoły, ogniska. Można wykorzystać doświadczenia obecnego MDK 
oraz skorzystać z dofinansowania Starostwa. W tym celu potrzebne jest porozumienie dot. 
istnienia dwóch organizmów w jednym obiekcie. MDK otrzymuje subwencję oświatową, 
ma kadrę do prowadzenia cyklu zajęć dla dzieci i młodzieży. Należy zastanowić się nad 
zatrudnieniem animatorów kultury. W obiekcie są dwie sale: koncertowa (balowa) i 
konferencyjna. Obiekt jest dwupoziomowy z wielkim atrium, stanowiącym  rezerwę na 
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utworzenie nowych sal. Jest bufet z salą klubową, na zewnątrz można skorzystać z 
restauracji. Powstaną dwie instytucje: Biblioteka i Dom Kultury. Obecne środki nie 
pozwalają na funkcjonowanie. Dyrektor uważa, że celowe byłoby powołanie do życia 
Rady Kultury, zaangażowanej społecznie w twórczość lokalną. To musi był zawarte w 
statucie takiej jednostki. 

 
Głos w dyskusji zabrali: 
K.Jarosz – powiedział, że miał sygnał, iż Powiat ma otrzymać nieodpłatnie przeniesienie 

działalności MDK. 
Z-ca Burmistrza  - wyjaśnił, że odbyły się dwa spotkania, w obecności Dyrektora Biblioteki. 

Porozumienie nie jest sformułowane przez prawników, jest element woli, aby taki element 
mógł zaistnieć. Stwierdziliśmy, że obiekt spełniałby te warunki. Sekcje można zmienić. Nie 
było mowy o finansach.  

K.Jarosz – pytał czy miasto byłoby skłonne dać nieodpłatnie w dzierżawę? Radny uważa, że 
umowa powinna opiewać na odpowiednią kwotę. To nie może być prezent. 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że porozumienie zostanie wypracowane w formie negocjacji. 
Obecnie nie możemy dzierżawić, sprzedawać. Na razie nic nie oddajemy, to jest miasta i 
będzie miasta. 

Przewodniczący Rady - prosił, aby pamiętać o radnych. W kwestii koncepcji - jest za 
połączeniem miejski i powiatowy. Obiekt powinien służyć szeroko pojętej kulturze. Nie da 
się, aby Dom Kultury tak funkcjonował, że przejmie jedynie elementy podlegające pod 
Kuratora. Wówczas nic się nie zmieni. Szkoda, że jak była dokumentacja nikt nie chciał 
rozmawiać. Przechodzenie przez podwórko na posiłki – należy zmienić. Informacja 
turystyczna winna być z prawdziwego zdarzenia. Sale potrzebne, sala balowa powinna 
być połączona z zapleczem. Imprezy biletowe trudno będzie zrealizować. Potrzebne jest 
publiczne pokazanie się przez ludzi kultury. Musimy rozmawiać pod kątem budżetu 2008, 
struktura, etaty, koszty stałe, przewidzieć określone kwoty np. 300-400 tys. zł. Ponadto 
należy rozmawiać z Powiatem o poszerzenie oferty ze środków samorządowych. 
Potrzebna jest struktura kosztów. 

Z-ca  Burmistrza – odpowiedział, że w kosztach jest wydzielenie pomieszczeń na centrum 
informacji turystycznej, brak projektu  na dalszą część. 

B.Stanczewski – dodał, że w MDK w 99% to dzieci z miasta. Na takim etapie nie da się 
przejąć MDK, bo brak sal dydaktycznych. Należy doprojektować 6-7 sal lekcyjnych. O tym 
zadecydują samorządy. Nie wolno wydzierżawiać odpłatnie, to musi być  działalność 
własna. Powiat nie powinien być zainteresowany. Mają budynek w niezłym stanie 
technicznym. Łatwiej jak to będzie działało w mieście ze środków miasta. Do przemyślenia 
jest kwota prawie 400 tys. zł jaką otrzymuje MDK na funkcjonowanie. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że ważne jest policzenie kosztów na etapie 
przedsięwzięcia. Przewodniczący pytał kto konsultował podział kosztów? 

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że były II koncepcje na bazie komisji. Kolejny element to 
warunki uzyskania dotacji.  

Przewodniczący Rady – stwierdził, że pod względem kosztów tak, ale jest przeciwny łączeniu 
tych dwóch rzeczy (MDK i Domu Kultury). Należy zastanowić się co chcemy realizować. 
Zaplecze winno mieć połączenie z salą balową. Przewodniczący zgłosił wniosek: policzyć 
potrzebne środki i wypracować koncepcję. 

B.Stanczewski – powiedział, że miejski dom kultury może być połączony z powiatowym 
domem kultury. Musi zatrudniać pewną ilość instruktorów. Ludzie muszą być tam 
zatrudnieni. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że najpierw należy policzyć koszty i wystąpić do Powiatu 
zapytaniem  ile może przeznaczyć na kulturę. Przez Powiat można zabiegać o te środki. 
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J.Turnik  – pytał  co będzie z restauracją przez 5 lat? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że można użyczyć na prowadzenie działalności, w zamian za 

utrzymanie w kosztach. 
Przewodniczący Rady – stwierdził, że po kosztach to nie jest działalność gospodarcza. 
J.Turnik – pytał co będzie, gdy nie będzie porozumienia z powiatem? Należy znać potrzeby 

lokalizacyjne, koszty otrzymania i zatrudnienia. 
Z-ca Burmistrza – stwierdził, że 420 m będzie zajmowało centrum informacji turystycznej - 3 

pomieszczenia. 
J.Leszczyk – pytał kiedy rozpoczniemy działalność? Odnośnie koncepcji – należy stworzyć 

statut i  przeznaczyć środki na merytoryczną działalność. Radny uważa, że MDK winien 
pozostać, bo nie zrealizujemy swoich zamierzeń. Mamy 2 podmioty: MDK, Szkoła 
Muzyczna. W Domu Kultury chcemy stworzyć kulturę dla dorosłych.  

Dyrektor Biblioteki – stwierdził, że proces przygotowania budynku zamknie się na przełomie 
III i IV kwartału 2008 r.  

Przewodniczący Rady – zgłosił wniosek, aby 400 tys. zł zapisać na Dom Kultury, ogłosić 
konkurs na dyrektora i znaleźć osobę merytorycznie przygotowaną na prowadzenie 
działalności. Odnośnie prowadzącej działalność - można zastrzec środki na działalność 
kulturalną. 

Z-ca Burmistrza – stwierdził, że na ukończeniu jest  projekt dot. aranżacji tego pomieszczenia. 
Koszt projektu to ok. 17 tys. zł. Realizacja projektu na podobne pomieszczenia to rząd 2 
mln zł. Chcemy złożyć wniosek na wyposażenie. Po oddaniu na tym etapie nie będzie 
można użytkować tego obiektu. 

Przewodniczący Rady – uważa, że w pierwszej kolejności należy skończyć podział na centrum 
informacji turystycznej. Musi być osoba emocjonalnie związana z obiektem. 

B.Stanczewski - stwierdził, że na to potrzebne są  środki i okres pół roku. Dyrektor już 
powinien być zatrudniony na etacie (w naszym środowisku brak takich ludzi, dopiero z 
taką osobą samorząd winien przygotować koncepcję. 

Przewodniczący Rady – powiedział, że już trzeba zabezpieczyć środki w kwocie 1 mln zł na 
funkcjonowanie i dokończenie budowy. 

J.Turnik  – pytał pod kogo będzie podlegała sala muzeum i Brama Połczyńska? 
Dyrektor Biblioteki – stwierdził, że galeria w Bramie Połczyńskiej będzie podlegała pod 

Bibliotekę a muzeum powinno być jako osobna jednostka. 
J.Turnik – stwierdził, że należy się wypowiedzieć w tej sprawie. 
Dyrektor Biblioteki – stwierdził, że w galerii i w muzeum pracuje po jednej osobie. Dyrektor 

poinformował, że w tym roku płaci dodatkowo czynsz dla ZBiLK w kwocie  10 tys. zł. 
Przewodniczący Rady – uważa, że  na poziomie Białogardu może być izba tradycji. Natomiast  

Biblioteka winna zgromadzić książki na poziomie uczelni. 
J.Turnik – stwierdził, że potrzebna jest liczba etatów, koszty utrzymania Domu Kultury. Rady 

pytał czy w Urzędzie Miasta  jest przewidziane zmniejszenie etatów w zakresie kultury? 
Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że ten zakres prowadzi jedna osoba. 
Przewodniczący Rady – zwrócił uwagę, że obecnie jest w Urzędzie tak, że pracownik wydaje i 

rozlicza. Przewodniczący zgłosił wniosek o rozdzielenie tych funkcji. Należy się 
zorientować ile Powiat może partycypować w kosztach wzbogacenia oferty kulturalnej? 

Przewodniczący Komisji - poddał pod głosowanie następujące wnioski: 
1. Przywrócić komunikację między salą balową a zapleczem gastronomicznym. 
    Przegłosowano: za-5 (jednogłośnie). 
2. Skrócić okres czasu między przekazaniem budynku a działalnością. 
    Przegłosowano: za-5 (jednogłośnie) 
3. Ogłosić konkurs na dyrektora Domu Kultury w budowie. 
    Przegłosowano: za-5 (jednogłośnie) 
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B.Stanczewski – stwierdził, że powiat nie ma środków na kulturę. 
Przewodniczący Rady – powiedział, że powiat może zabiegać o środki. Przewodniczący Rady 

poparł koncepcję powstania miejsko-powiatowego domu kultury, ale przeciwny  jest 
łączeniu z MDK. 

J.Turnik  – pytał czy możliwe jest przeniesienie części MDK? 
B.Stanczewski – odpowiedział, że  finansowo nie ma takiej możliwości. Z punktu wiedzenia 

budżetu to niekorzystne.  
Przewodniczący Rady – proponował inny rodzaj działalności. Należy zabiegać z Powiatem o 

powiatowo-miejski, aby powiat mógł występować z wnioskiem o środki na kulturę. 
Powinien być szerszy wymiar kultury. 

 
Ad 3 
 
W sprawach różnych głos zabrali: 
J.Turnik – pytał co z biblioteką na ul. Kołobrzeskiej? 
Dyrektor Biblioteki – poinformował o zamiarze sprzedania budynku przez Dyrektora ZEC. 

Nie udało się znaleźć budynku  do zaadaptowania. Dyrektor nie zorientował się czy w 
blokach jest możliwość, pozostałe budynki są zdewastowane. Pozostaje wynajem z 
remontem lub kupno z remontem. Można odkupić, z części wymiennikowi zrobić  
mieszkania socjalne. 

Przewodniczący Rady – proponował budynek telekomunikacji odkupić czy wydzierżawić. Są 
działki można pobudować. Potrzebne są środki. Należy szukać w ramach programów 
unijnych. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek, aby poszukać miejsca, policzyć 
niezbędne środki na filię biblioteki na oś. Kołobrzeskim. 

Przegłosowano: za-5 (jednogłośnie) 
 
J.Turnik – wniósł o dokonanie wyboru wiceprzewodniczącego. Zgłosił kandydaturę radnego 

J.Leszczyka, który wyraził zgodę. 
J.Leszczyk został wiceprzewodniczącym Komisji w głosowaniu: za–5 ( jednogłośnie). 
 
 
Ad 4 
 

Po wyczerpaniu tematyki o godz. 19.25
 
zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokołowała: M.Z. 

Przewodniczący  Komisji 
              

                    Janusz Turnik 
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